
ZÁPIS Z ČLENSKÉ SCHŮZE KCHBO, z. s. 

IČ 65990005 

 

Datum a čas konání: 16.02.2020 od 10:00 hodin 

Místo konání: zasedací místnost VÚŽV, Praha – Uhříněves 

 

Za výbor přítomni: 

Hana Pisarčíková 

Bc. Lenka Dušánková 

Ing. Iva Baráková 

Petra Kochová 

Zuzana Jašková 

 

Za výbor omluveni: 

Petra Němcová 

 

Za KRK přítomni:  

Ing. Monika Hrdinová 

Ing. Irena Kadlecová 

 

Za KRK omluveni:  

Bc. Petra Bomerová 

 

Za chovatelskou komisi přítomni: 

Hana Pisarčíková 

Ing. Iva Baráková 

Mgr. Kateřina Samková 

Bc. Lenka Dušánková 

Martina Hodková 

 

Za chovatelskou komisi omluveni: 

Markéta Dlabová 

 

 

Bod 1) Zahájení v 10.00  hodin.  

Předsedkyně Lenka Dušánková přivítala všechny přítomné a ujala se vedení členské 

schůze. Členská schůze byla svolána řádně. 

 

Přestávka 15 minut na dosažení usnášení schopnosti. 

 

Počet přítomných členů KCHBO:  37 

 

Členská schůze je usnášeníschopná. Z celkového počtů 389  členů přítomno 37 členů s 

řádným hlasovacím právem, viz prezenční listina. 

 

 

 



Bod 2) Volba Návrhové komise a Mandátové a volební komise, volba zapisovatele 

Kandidáti do Návrhové komise:  

Bohumila Huňková, Kateřina Samková, Jaroslava Samková 

Kandidáti do Mandátové a volební komise:  

Irena Kadlecová, Monika Hrdinová, Monika Podstavka 

Volba zapisovatele: Hana Pisarčíková 

 

Hlasování o schválení Návrhové komise, Mandátové a volební komise, volba zapisovatele 

Pro: 37 Proti: 0 Zdržel se: 0 schváleno 

 

 

Program: 

1) Prezence a zahájení (15-ti minutová pauza)  

2) Volba mandátové a návrhové komise  

3) Zpráva předsedy, jednatele, poradců chovu a komise 

4) Zpráva ekonoma, rozpočet klubu na r. 2020 

5) Řádné volby: Místopředseda (HPCH), Výstavní referent, Poradce chovu pro australské 

ovčáky, Poradce chovu pro Laekenois a Tervuereny 

6) Úprava stanov  

7) Změny v řádech 

8) Akce na rok 2020 

9) Kluboví šampioni práce a nejlepší pracovní psi sezóny 

10) Kluboví šampioni práce a nejlepší pracovní psi sezóny 

11) Různé a diskuse 

 

 

Hlasování o schválení navrženého programu schůze: 

Pro: 37 Proti: 0 Zdržel se: 0 schváleno 

 
 

Bod 3) Zpráva předsedy, jednatele, poradců chovu  

ČS bere na vědomí, že zprávy předsedy, jednatele, poradců chovu a výstavního referenta 
budou přílohou zápisu z ČS a budou zveřejněny na webu KCHBO. 
 

10:40 příchod 1 člena klubu, celkový počet přítomných členů 38 

 

Bod 4) Zpráva ekonoma, rozpočet klubu na r.2020 

ČS bere na vědomí, že zpráva ekonoma bude přílohou zápisu z ČS a bude zveřejněny na 
webu KCHBO. 
 
11:25 příchod 1 člena klubu, celkový počet přítomných členů 39 
 

 

Přestávka na oběd 

 

 

 

 



Příchod 1 nového člena, celkový počet přítomných členů 40 

 

V rámci diskuse o rozpočtu KCHBO na rok 2020 vystoupila paní Jitka Fenclová 

s žádostí o finanční podporu klubu pro akci „Mistrovství světa FMBB v pasení“, které by se 

mělo konat v roce 2020 ve dnech 13.-18.10. v Budišově nad Budišovkou a jehož je paní 

Fenclová garantem. 

Výbor o této problematice s paní Fenclovou již jednal, několikrát jí upomínal o dodání 

rozpočtu nebo přesnější představy o způsobu a výši podpory. Toto zatím nebylo dodáno. Na 

schůzi paní Fenclová pouze sdělila představu o celkové výši finanční podpory z klubu – 

30.000 Kč. 

Proběhla živá diskuse o budoucnosti této disciplíny v rámci FMBB, o nastavených 

procesech tak, aby byl zabezpečen dostatečný počet zemí pro pořádání i o tom, zda by to 

nemělo být prioritně FMBB, které by svoje mistrovství mělo podporovat. 

Na dotaz po financování „klasických disciplín“ FMBB odpověděla paní Pisarčíková 

jménem pořadatele loňského mistrovství FMBB2019 z.s., že současný koncept Mistrovství 

světa BO není samofinancovatelný (z poplatků za účast nelze zabezpečit) a neobejde se bez 

významných sponzorů. Dalším příjmem je i pronájem stánkové plochy a příjmy ze vstupného. 

Střešní organizace FMBB nijak nepřispívá, naopak požaduje velké odvody z každého 

závodníka či vystavovatele. Navzdory tomu klub KCHBO nikdy v historii pořádání MS BO v ČR 

nedoplácel, naopak, ve všech třech ročnících 2009+2015+2019 měl od pořadatelského 

teamu (organizace) příjem za „zastřešení“. 

Diskutovala se celková výše slíbené podpory pro reprezentanty FMBB, kdy jako 

chovatelský klub již poskytujeme reprezentantům bezmála třetinu rozpočtu klubu. Přestože 

si výbor uvědomuje důležitost reprezentace a všem reprezentantům děkuje, je třeba brát do 

úvahy, že cca třetina členů klubu vlastní pouze australské ovčáky, tedy nemá nejmenší šanci 

se do reprezentace belgických ovčáků dostat. Celkově drtivá většina členů klubu nemá z 

reprezentace žádný přímý prospěch (klub díky reprezentaci neobdrží žádné peníze, zvýšený 

zájem o štěňata, krytí nebo placené tréninky směřuje samozřejmě k reprezentantům a ne 

běžným členům klubu). Přes vysoké zatížení rozpočtu KCHBO stále poskytovaná částka není 

dostačující tak, aby s ní reprezentanti byli spokojení, avšak není v silách chovatelského klubu 

(jehož prioritou má být zabezpečení chovu) jí dále navyšovat. 

 

Návrh z pléna: o výše podpory pro Mistrovství světa FMBB v pasení rozhodne výbor na 

základě dodaných podkladů paní Fenclovou. Paní Fenclová slíbila podklady neprodleně 

odeslat. 

 

Hlasování o pravomoci výboru KCHBO rozhodnout o výši podpory pro MS FMBB v pasení a 

tím pozměnit schválený rozpočet 

Pro: 40 Proti: 0 Zdržel se: 0 schváleno 

 

 

Hlasování o rozpočtu klubu na r.2020, tak jak byl navržen ekonomkou  

Pro: 39 Proti: 1 Zdržel se: 0 schváleno 

 
 
 
 



Bod 5) Řádné volby 

Kandidáti na funkce: 

Místopředseda a HPCH:  Hana Pisarčíková  

Výstavní referent: Iva Baráková  

Poradce chovu pro AUO: Alena Svitáková  

Poradce chovu pro LAEK a TER: Hana Pisarčíková 

 

Návrh z pléna paní Zuzanou Mrňákovou rozdělit funkci poradce chovu pro LAEK a poradce 

chovu pro TER. 

 

Hlasování o rozdělení funkce poradce chovu pro LAEK a TER 

Pro: 5 Proti: 22 Zdržel se: 13 neschváleno 

 
Následovaly tajné volby.  

Počet vydaných hlasovacích lístků: 40 

Počet odevzdaných hlasovacích lístků: 40; z toho platných 40 

 

Výsledky tajných voleb: 

Místopředseda a HPCH:  Hana Pisarčíková 39 pro – 0 proti – 1 se zdržel 

Výstavní referent: Iva Baráková 39 pro – 0 proti – 1 se zdržel 

Poradce chovu pro AUO: Alena Svitáková 31 pro – 0 proti – 9 se zdrželo 

Poradce chovu pro LAEK a TER: Hana Pisarčíková 39 pro – 0 proti – 1 se zdržel 

Uvedení kandidáti byli schváleni do navržených funkcí. 

 

Výbor děkuje dosavadní poradkyni chovu pro Australské ovčáky paní Hodkové za její letitou 

obětavou práci pro klub. 

 

13:00 – odchod 2 členů, celkový počet přítomných členů 38 

 

13:10 – odchod 2 členů, celkový počet přítomných členů 36 

 

Bod 6) Úprava stanov 

 

Úprava v článku XVI. Kárná pravomoc, bod 1: vynechat poslední větu. 

Nové znění: 

1. Za porušování práv a povinností v rámci činnosti spolku mohou být členům spolku uložena 

kárná opatření nebo kárný poplatek. Postup se řídí Kárným řádem spolku. 

 

Pro: 36 Proti: 0 Zdržel se: 0 schváleno 

 
 

Bod 7) Změny v řádech 

 

Kárný řád 

Úprava v článku 5. Disciplinární orgány a jejich příslušnost, v bodě 2 nahradit poslední dvě 

slova „předseda klubu“ slovy „výbor klubu“ 



Nové znění:  

2. Disciplinární komise je disciplinárním orgánem 1.stupně a projednává všechna 

disciplinární provinění, spadající do její působnosti podle tohoto Kárného řádu. Disciplinární 

komise dle bodu 1b) je nejméně 3-členná a jmenuje jí výbor klubu. 

 

Pro: 36 Proti: 0 Zdržel se: 0 schváleno 

 
 

13:30 příchod 2 členů, celkový počet přítomných členů 38 

 

Zápisní řád 

Změny v bodě 6.2 

Nové znění (modře změny) 

 

6.2 Žádost o vystavení krycího listu musí obsahovat základní údaje o feně. V případě 

zahraničního či meziklubového krytí musí chovatel zaslat zároveň s krycím listem 

oboustrannou fotokopii průkazu původu, a dokladů o chovnosti psa a kopie dokladů o jeho 

zdravotních vyšetřeních v zemi trvalého bydliště jeho majitele.  

V případě žádosti o vystavení krycího listu pro australské ovčáky je nutné k této žádosti ještě 

přiložit kopii protokolu o vyšetření očí provedeného veterinárním lékařem zapsaným do 

seznamu specialistů (seznam vede Komora veterinárních lékařů) – posuzovatelů vrozených 

genetických vad očí ne starším 12 měsíců k datu předpokládaného prvního krytí. Toto platí 

pro oba jedince z navrhovaného chovného páru. 

V případě, že toto vyšetření očí bylo u krycího psa provedeno ve věku 10 a/ nebo více let, 

stačí doložit tento protokol a již není nutno dodržet podmínku ne staršího 12 měsíců. U 

zahraničního krytí se dále požaduje doložení tohoto protokolu o provedené kontrole očí do 

věku dvou měsíců jedince (v případě, že existuje), provedené veterinárním lékařem dané 

země, který je oprávněn ve své zemi tyto kontroly provádět. Dále je potřeba u zahraničního 

krytí doložit ke krycímu psu vyšetření DKK a DLK provedené veterinárním lékařem dané země, 

který je oprávněn ve své zemi tato hodnocení provádět, případně OFA. Pokud má jedinec 

provedené RTG DKK do 28. 02. 2013 včetně, nemusí mít provedené DLK. Platí pro australské 

ovčáky. 

 

Hlasování o první změně (…a kopie dokladů o jeho zdravotních vyšetřeních) 

Pro: 38 Proti: 0 Zdržel se: 0 Schváleno 

 
Hlasování o druhé změně (zrušení slova „předpokládaného“) 

Pro: 36 Proti: 0 Zdržel se: 2 schváleno 

 
Hlasování o třetí změně (povinné DKK a DLK pro AUO i u zahr.krytí) 

Pro: 31 Proti: 0 Zdržel se: 7 schváleno 

 

 

 

 

 

 



Změny v bodě 9.11, nové znění (modře změny): 

 

9.11 Chovatelská skupina rozhoduje o výkladu Zápisního řádu, řeší spory v souvislosti 

s chovatelskou činností. Proti jejímu rozhodnutí, které musí být sděleno doporučeným 

dopisem, je možné odvolání na základě písemného zdůvodnění ke kontrolní komisi do 14-ti 

dnů od doručení rozhodnutí. 

 

Pro: 38 Proti: 0 Zdržel se: 0 Schváleno 

 

 

Bonitační řád 

Změny v bodě 1.2. Na konec výčtu činností zajištěných organizátorem přidat položku: 

- Zajištění odběru DNA vzorků veterinárním lékařem, případně proškolenou osobou 

pověřenou výborem. 

 

 

Pro: 37 Proti: 0 Zdržel se: 1 Schváleno 

 

 

Zdravotní program 

Jedná se o směrnici, nepodléhá schválení členské schůzi. 

Návrh od paní Hodkové, aby chovatel, který se v souvislosti s vrhem provinil, neměl nárok na 

dotaci dle zdravotního programu. 

Proběhla diskuse s argumenty, že kárné provinění a podpora zdravotních vyšetření by se 

neměly směšovat. 

 

Pro: 1 Proti: 21 Zdržel se: 16 Neschváleno 

 

 

13:59 odchod 1 člena, celkový počet přítomných členů 37 

 

 

Změna bodování TOP-TEN 

 

Návrh paní Mrňákové na změnu v bodování TOP-TEN od roku 2020. Návrh zohlednit více 

tituly BOS, BOJ a BOV a přidat bodování pro titul ČKŠ. Bylo diskutováno členskou schůzí, 

k hlasování jdou návrhy: 

BOS – navýšení ze 2 na 5 bodů 

ČKŠ – nově bodovaný titul, 3 body 

 

 

Pro: 27 Proti: 0 Zdržel se: 10 Schváleno 

 

 

 

 

 



14:10 odchod 2 členů, celkový počet přítomných členů 35 

 

 

Změna směrnice o hodnocení pracovního psa roku KCHBO 

 

Směrnice je zastaralá, vyžaduje výraznější úpravy. ČS ukládá sportovnímu referentovi provést 

úpravy a modernizaci směrnice tak, aby odpovídala současným zkušebním řádům. 

 

   

Bod 8) Akce na rok 2020 

 

Rozšířené bonitace: 

11.04. Čechy (místo v jednání, pravděpodobné datum) 

08.05. Bochovice 

13.09. Horka nad Moravou 

říjen Čechy (místo a datum v jednání) 

 

Základní bonitace: 

09.05. Bochovice 

10.05. Bochovice 

12.09. Horka nad Moravou 

 

Klubové a speciální výstavy: 

09.05. Klubová výstava BO a AUO Bochovice 

10.05. Speciální výstava BO a AUO Bochovice 

12.09. Klubová výstava bez titulu Klub.vítěz Horka nad Moravou 

 

Výcvikové akce: 

04.-06.09. Mistrovství ČR BO a AUO v pasení, CACT, CACITr., Těně – zřejmě dojde k úpravě 

termínu, aby se zabránilo kolizi s MČR BO a AUO v Obedience 

05.-06.09. Mistrovství ČR BO a AUO v Obedience, CACT, Brno 

(datum bude upřesněno - podzim) Mistrovství ČR BO a AUO v Agility a doprovodný otevřený 

závod druhý den KCHBO Open, Ratenice 

(datum bude upřesněno – říjen) Mistrovství ČR BO v Mondioringu, CACT, Bochovice 

17.10. Pohár KCHBO ve stopování Měník, kat. ZM, ZVV1 a ZPS1 bez poslušnosti 

(datum bude upřesněno – podzim) Mistrovství BO a AUO v DogDancingu, Praha 

(datum bude upřesněno – podzim) Šampionát BO a AUO v Canicrossu 

 

Klub dále vyčlenil prostředky na další výcvikové akce pro BO a AUO, v případě zájmu o 

konání, se prosím ozvěte sportovnímu referentovi. 

 

 

Bod 9) Kluboví šampioni práce a nejlepší pracovní psi sezóny 

 

Selekce krásy 2019: 

BOG: Apollo-G 

BOM: Balkan Sammar Bohemia, Merlin Vitris Bohemia, Orly Vitris Bohemia 



BOT: Armian Saphir Sammar Bohemia, Ready for Rebellion z Kovárny 

 

Kluboví šampioni krásy 2019: 

AUO: Bunns Junior Niké Dogs Station 

BOG: Black Destiny Cai 

BOT: Baileys Porta Bohemica 

 

Výstavní pes roku – belgický ovčák: 

ABSOLUTNÍ VÍTĚZ TOPTEN BO - s. JCh. Ch. GrandCh. ARMIAN SAPHIR Sammar Bohemia – 243 

(18) – BOT, maj. Zuzana Mrňáková + Marie Terzievová 

ABSOLUTNÍ VÍTĚZ kategorie DOSPĚLÍ - s. JCh. Ch. GrandCh. ARMIAN SAPHIR Sammar 

Bohemia – 243 (18) – BOT, maj. Zuzana Mrňáková + Marie Terzievová 

ABSOLUTNÍ VÍTĚZ kategorie MLADÍ - JCh. PERCHTA Kwanah – 155,75 (15) – BOM, maj. 

Zuzana Mrňáková  

ABSOLUTNÍ VÍTĚZ kategorie VETERÁNI - s.r. s. T.s. JCh. Ch. KlCh. GrandCh. VetCh. 

IntCh.CIE,CIB UNAI UNIQUE z Kovárny – 80 (3) – BOT, maj. Hana Pisarčíková + Andrea 

Pavlíčková 

VÍTĚZOVÉ variety GROENEDAEL - JCh. Ch. KlCh. GrandCh. IntCh.CIE,CIB Black Destiny CAI, 

IHT3 TS – 98,25 (6), maj. Ing. Jitka Fenclová + JCh. VAMPIRE’S SMILE z Kovárny – 98,25 (11), 

maj. Andrea Pavlíčková + Hana Pisarčíková 

VÍTĚZ variety LAEKENOIS - JCh. Ch. ARTEMIS Bella Regio – 91,75 (7), maj. Mgr. Vít Horáček 

VÍTĚZ variety MALINOIS - s. JCh. BALKAN Sammar Bohemia – 234 (18), maj. Zuzana 

Mrňáková + Marie Terzievová 

VÍTĚZ variety TERVUEREN - s. JCh. Ch. GrandCh. ARMIAN SAPHIR Sammar Bohemia – 243 

(18) – BOT, maj. Zuzana Mrňáková + Marie Terzievová 

 

Výstavní pes roku – australský ovčák: 

ABSOLUTNÍ VÍTĚZ AO a vítěz kategorie DOSPĚLÍ – DOUBLE MIXI DELL' Angelina Tex, maj. 

Václav Halíř 

ABSOLUTNÍ VÍTĚZ AO kategorie MLADÍ – X'MEN Srdcové eso, maj. Linda Hodová 

ABSOLUTNÍ VÍTĚZ AO kategorie VETERÁNI – Cofee Amazonka, maj. Ing. Jana Prokešová    

 

Pracovní pes roku KCHBO: 

Kategorie sportovní výcvik (22 nahlášených): BOT Ulu iz Gratsiano, maj. Ing.Beata Štýbrová 

Kategorie záchranářský výcvik (2): BOT Ch.Tr.Niki z Hückelovy vily, maj. Hana Vymazalová 

Kategorie pasení (11): BOL Chevalric’s Glossy Gayle, maj. Kateřina Volejníková 

Kategorie dogdancing (5): AUO Giacomo Antonio od Halířů, maj. Anežka + Markéta Ottová 

Kategorie Obedience (11): BOM Ch.Tr.Orina z Labského přívozu, maj. Mgr.Richard Pech 

Kategorie Mondioring (1): BOT Super Deabei, maj. Bc.Kristýna Přibylová  

Kategorie Agility (12): BOM A3Ch. Berenis Yabalute, maj. Nikola Banotová 

Kategorie Coursing+Dogtrekking+Canicross (4): BOM Bokany Malevil Bohemia, maj.Kateřina 

Samková 

 

Podrobné výsledky výstavních i pracovních hodnocení jsou zveřejněny na webu KCHBO 

 

 

 



Bod 10) Různé a diskuse 

 

Požadavek prověřit absenci zpráv poradců chovu na webu – výbor prověří a chybějící doplní. 

 

Dotaz na rozhodčí na KLV Bochovice – rozhodčí pro AUO jsou známí, jeden rozhodčí pro BO 

také, máme problém sehnat druhého rozhodčího pro BO (mnoho kryjících se termínů). 

Výbor zvažuje rozdělit AUO do dvou kruhů, rozhodčí by se prostřídali (každý by jeden den 

posuzoval jedno pohlaví). 

 

Dušan Pospíchal – proběhlo kárné řízení v nepřítomnosti. Kárná komise navrhovala různé 

termíny blízko bydliště pana Pospíchala, ten je však odmítl. Výsledek kárného řízení: návrh 

na vyloučení z KCHBO, z.s. V současné době je neoprávněný výběr plně vrácen, pan Pospíchal 

však stále neodevzdal vyúčtování ani nevrátil provozní zálohu ve výši 8.616 Kč a to navzdory 

opakovaným upomínkám. Návrh z pléna zaslat panu Pospíchalovi nabídku na splátkový 

kalendář jako poslední vstřícný krok.  

 

Členská schůze bere na vědomí informace o kauze a souhlasí s rozhodnutím kárné komise o 

vyloučení pana Dušana Pospíchala z klubu KCHBO, z.s. 

 

Pro: 31 Proti: 0 Zdržel se: 4 Schváleno 

 

 

Klub CMC dle informací z webu chce sdružovat i variety Groenendael a Laekenois. Náš klub 

v této souvislosti nebyl kontaktován ani klubem CMC, ani ČMKU. Zápis CMC není veřejný. 

Vyjádřené obavy z povolování nestandardních krátkosrstých černých jedinců do chovu – 

vzhledem k proběhlé diskusi na sociálních sítích. 

 

Návrh paní Vágenknechtové na možnost propagace belgických a australských ovčáků formou 

turistické soutěže. Paní Vágenknechtová zpracuje podklady. 

 

Prosba paní Hynkové o umístění odkazu na výzkum merle genu (žádost o spolupráci 

chovatelů) na web KCHBO. Výbor nemá námitek a prosí o zaslání podkladů. 

 

Vystoupení paní Fialové, nečlenky klubu, k problematice krytí různými psy během jednoho 

hárání feny u paní Tvrdé.  

Klub obdržel oznámení od majitelky psa Pivo Deabei, ve kterém se píše, že paní Tvrdá svojí 

fenu Ybonka Deabei během jednoho hárání nakryla také jejím psem. Na krycí list byl vyplněn 

pes Sorbo Randy Dog. Na základě tohoto oznámení byly provedeny DNA ověření původu, 

které ovšem vyloučili Sorba Randy Dog jako otce. Jako otec byl nakonec potvrzen pes Norik 

Deabei, u kterého také měla údajně fena pobývat za účelem nakrytí, ale o jehož krytí údajně 

chovatelka ani majitelka psa nevěděly. 

Paní Tvrdá svůj postoj projevila už u zprávy poradkyně chovu, tvrdí, že ke krytí psem Pivo 

Deabei nedošlo a že jeho majitelka je zaujatá. O krytí psem Norik Deabei údajně neví, 

nicméně fena u něj měla pobývat. Paní Fialová prohlašuje, že se nese odpovědnost za danou 

situaci. 



Klub požádal ČMKU o názor, jedná se o neustále se opakující problémy u stejné chovatelky, 

která nedávno měla dokonce dočasný zákaz chovu od ČMKU. Dosud jsme neobdrželi. Věc 

v řešení. 

 

14:45 odchod 7 členů, celkový počet přítomných členů 28 

 

Hlasování o usnesení z členské schůze 

 

Pro: 28 Proti: 0 Zdržel se: 0 Schváleno 

 

Ukončení členské schůze v 15.00 

 

Zapsala: Hana Pisarčíková 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


